
 

 
 
 
Beleidskader Onderwijskansen gemeente Oude IJsselstreek 2023 -2026 
             
Tijdens de behandeling van het onderwerp in de raadsvergadering d.d. 20 april jl. heeft onze fractie 
reeds aangekondigd dat wij schriftelijke vragen zouden gaan stellen. In het uitvoeringsplan Covid-19 
“Naar een nieuw evenwicht in Oude IJsselstreek”  (zaaknummer 309040) wordt op pagina 16 verwezen 
naar het stuk van Nationaal Programma Onderwijs (zaaknummer 303074). Dit rapport hebben wij 
opgevraagd op 11 april jl. Dat gaf ons aanleiding om de behandelend ambtenaar te contacteren voor 
nadere vragen. De beantwoording van deze vragen (zie bijlage 1) treft u aan in de bijlage en deze 
antwoorden hebben geleid tot onderstaande vragen aan het college.  
 
De fractie PRO! wil graag een aantal opmerkingen maken over een aantal speerpunten uit het 
‘Beleidskader Onderwijskansen gemeente Oude IJsselstreek 2023-2026. Maar eerst wil fractie PRO! de 
uitgangssituatie betreffende onderwijsachterstand in onze gemeente in beeld brengen. Deze situatie 
is zorgelijk wanneer we in dit beleidskader lezen dat van de 3275 kinderen uit het basisonderwijs, 430 
kinderen zijn met een onderwijsachterstand. Kijken we naar de cijfers per kern, dan zien we dat de 
onderwijsachterstand in Silvolde /Terborg 41% bedraagt en in Ulft 39 %. Dit zijn nogmaals volgens de 
fractie PRO! zorgelijke cijfers.  
 
Hieronder treft u onze vragen aan per speerpunt.  
 
Speerpunt 6 uit Beleidskader Onderwijskansen gemeente Oude IJsselstreek 2023-2025:  
aanvullend aanbod om gelijke kansen van kinderen te bevorderen 
Een belangrijk onderdeel hiervan is de Zomerschool. 
De locaties van de zomerschool zijn: 
1. De Oersprong in Ulft. 

Deze  heeft 175 leerlingen die een schoolachterstand hebben. Dit is 39 % 
2. Dynamiek in Terborg,  

Deze organiseert ook de activiteiten voor zomerschool van de Plakkenberg. Daar wordt een 
onderwijsachterstand geregistreerd onder 185 leerlingen, 41%. Het is bij PRO! bekend dat op de 
Basisschool Dynamiek 22 nationaliteiten onderwijs krijgen en op de Plakkenberg circa 15 kinderen. 
Deze cijfers geven aan hoe groot de problematiek omtrent de onderwijs achterstand. 
 

Een belangrijk onderdeel om de onderwijsachterstand te bestrijden is de zomerschool, welke in dit 
speerpunt genoemd wordt. Het fenomeen zomerschool bestaat al een aantal jaren in onze 
gemeente. In november 2021 is daar voor in de kadernota Nationaal Programma Onderwijs nog eens 
extra € 30.000 uitgetrokken voor de zomerschool 2022. De fractie van PRO! is altijd heel positief 
geweest over de zomerschool en waar ook kon, dit initiatief gesteund. Onze fractie was benieuwd 
om in het algemeen te weten wat de deelname van het aantal leerlingen aan de zomerschool is om 
de effectiviteit van de zomerschool als een van de middelen voor het bestrijden van de 
onderwijsachterstand  te inschatten. Uit de informatie die wij van de afdeling gekregen hebben blijkt 
dat er in 2022: 
- Ulft bij de Oersprong 64 leerlingen hebben deelgenomen van de 175 leerlingen, dat is 36%. 
- Terborg bij Dynamiek 38 leerlingen hebben deelgenomen van de 185 leerlingen, dat is 20 %. 



 
Deze cijfers vindt de fractie van PRO! teleurstellend en geeft aanleiding voor de volgende vragen: 
 
1. Hoe beoordeelt de portefeuillehouder deze cijfers? 
2. Deelt hij onze zorgen over de lage score, afgezet tegenover het grote probleem? 
3. Wat vindt de portefeuillehouder welk streefcijfer als doel zou moeten zijn. 
4. Wat kan de portefeuillehouder doen om deze cijfers op te krikken. 
5. Zo ja, welke activiteiten en wanneer worden deze ondernomen. 
 

Speerpunt 5 uit Beleidskader Onderwijskansen gemeente Oude IJsselstreek 2023-2025:  
Ouderbetrokkenheid. 
PRO! vindt eveneens dat de ouderbetrokkenheid een van de belangrijkste speerpunten is in de 
komen vier jaar. Dit is een grote uitdaging. De fractie van PRO! weet dat van de 18 nationaliteiten 
op de Plakkenberg er van een groot aantal thuis geen Nederlands gesproken wordt. Meestal omdat 
de ouders dit niet kunnen. Kinderen gaan met vakantie en horen dan in die periode thuis geen 
woord Nederlands. Bij terugkeer van deze kinderen hebben zij al weer een achterstand opgelopen. 
Ook in november 2021 is er extra geld uitgetrokken om de ouderbetrokkenheid te vergroten.  Dit 
zou men doen d.m.v. ouderbijeenkomsten.  De vraag van PRO! was dan ook: Hoe is dit gelopen? 
Uit de beantwoording van behandelend ambtenaar blijkt dat de gemeente daar geen cijfermatig 
beeld van heeft, omdat de scholen zelf zonder ondersteuning van de gemeente dit gedaan hebben.  
Onderwijsachterstand bestrijden kunnen de scholen niet alleen, hierbij heeft men ook de 
samenleving nodig en de gemeente. 
PRO! vindt het jammer dat de gemeente niet geïnformeerd is over de stand van zaken betreffende 
de Ouderbetrokkenheid. Als follow-up van deze actie is volgens wethouder Bennink een pilot met 
een ouderconsulent wordt gestart op de scholen in de kernen Silvolde, Terborg en Ulft. Mochten 
er meer plannen komen, dan komt dat in de commissie. 
 
Vragen: 
De fractie van PRO! wil graat weten hoe het gesteld is met de taalsituatie van de kinderen thuis. 
Het in kaart brengen van de thuissituatie is ons inziens belangrijk. Anders wordt het water naar de 
zee dragen. 
1. Hoe denkt het college hierover? 
2. Op welke wijze is de samenwerking met het basisonderwijs en de gemeente geregeld? Zijn er 

concrete afspraken hierover en regelmatige contactmomenten? 
 
Speerpunt 3 uit Beleidskader Onderwijskansen gemeente Oude IJsselstreek 2023-2025:  
Sociaal medische indicatie 
De SMI regeling is in 2021 verruimd en in 2022 toegepast. Er zijn 13 kinderen die gebruik gemaakt 
hebben van de SMI regeling. 
Vragen: 
1. Is 13 kinderen niet heel weinig? 
2. Op welke wijze wordt er voorlichting gegeven over deze regeling? 
3. Dient er volgens het college een grotere inspanning gedaan worden om deze regeling meer 

bekendheid te geven? 
    


